
Protokół nr LXXV/2022 

z Sesji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytej w dniu 16 grudnia 2022 roku 

VIII kadencja 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 8:15    Godzina zakończenia obrad: 09:03 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich  

 

Ad. pkt. 1.  Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył LXXV sesję Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich VIII kadencji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Powitał Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Pana 

Marcina Orzeszka, Zastępcę Burmistrza Pana Dariusza Małozięcia, Skarbnika Gminy Panią 

Beatę Bedri,, Radcę Prawnego Pana Michała Kucharskiego, Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej Izabelę Lisowską, Panią Martę Danielską – Firma mART, Sołtysów, 

Przewodniczących Zarządów Osiedli (listy obecności stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu), Panią Karolinę Drzewiecką z firmy Westmor Consulting  oraz wszystkich 

przybyłych na sesję. 

  

Ad. pkt. 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w obradach uczestniczy 20 Radnych, 

co stanowi odpowiednie quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

 

Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich biorący udział w sesji:  

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

1. Beata Bereźnicka       

2. Krzysztof Cupiał   

3. Andrzej Dominik    

4. Dariusz Gancarz  

5. Franciszek Gawęda 

6. Jacek Górowski     

7. Małgorzata Grzesik 

8. Bożena Gwóźdź    

9. Magdalena Halikowska   

10. Janusz Labok     

11. Ryszard Pawłowski    

12. Stanisław Płachytka    

13. Piotr Rogowski   

14. Dorota Sierka        

15. Błażej Sobala      

16. Jadwiga Smarżyk - udział w sesji online      

17. Irena Szewczyk    

18. Piotr Warzocha     

19. Arkadiusz Wilczewski 



20. Ewa Żurek   

   

Nieobecni Radni – Grażyna Sobór 

 

Poinformował, że protokół z obrad LXXV Sesji Rady Miejskiej prowadzić będzie Pani Marta 

Kurpiel -Tokaruk. 

 

Ad. pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z dnia 28.11.2021 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2023-2042 (projekt nr 1).   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Ząbkowice Śląskie 

na 2023 rok (projekt nr 2). Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne wnioski i informacje.  

9. Zakończenie obrad. 

 

 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na cele przewozu uczniów 

niepełnosprawnych (projekt nr 3) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energie elektryczną i paliwa 

gazowe dla Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2016-2031 (projekt nr 4) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych oraz określenia warunków korzystania  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Ząbkowice Śląskie (projekt nr 5) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 



Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi (projekt nr 6) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego  

lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania (projekt nr 7) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Ząbkowice  Śląskie na lata  

2022-2025 (projekt nr 8) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ząbkowickiego (projekt nr 9) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami dotyczących zmiany rodzaju urzędowej nazw 

miejscowości (projekt nr 10) 



Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok (projekt nr 11) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

 

Ad. pkt. 4. Przyjęcie protokołu z dnia 28.11.2022 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik stwierdził,  

że Wysoka Rada poprzez aklamację przyjęła powyższy protokół. 
 

Ad. pkt. 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2023-2042 (projekt nr 1) 

(Uchwała nr LXXV/466/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik poprosił Burmistrza Ząbkowic Śląskich 

Marcina Orzeszka o przedstawienie prezentacji. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek przedstawił projekt Budżetu Gminy 

Ząbkowice Śląskie na rok 2023 w formie prezentacji multimedialnej.  

Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że Budżet na 2023 rok został 

zaprojektowany z myślą o kontynuacji pozytywnej, wielowymiarowej przemiany Ząbkowic 

Śląskich.  

Poinformował, że budżet Gminy jest ambitny, pełen zadań rozwojowych, ale też pełen 

niepewności i nieprzewidywalności. Powiedział, że przedstawiał informację na komisjach 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich i rozmawiając z ich członkami. Dodał, że wszyscy zdaja 

sobie sprawę z sytuacji gospodarczej, jej niepewności; ze wzrostu cen prądu, gazu, energii 

cieplnej oraz powrotu VAT-u do 23% od 1 stycznia 2023 roku; ze wzrostem najniższego 

wynagrodzenia, co również w dużym stopniu dotyka budżet Gminy. Poinformował, że duży 

wzrost bieżących wydatków przypada na oświatę, usługi komunalne i pomoc społeczną  

co  budzi ogromną niepewność związaną z przetargami i kosztami zadań, które Gmina 

chciałaby realizować. Dodał, że są to rzeczy nieprzewidywalne, niepewność jest ogromna  

i widać ją w codziennym funkcjonowaniu.  



Poinformował, że plany są ambitne oraz, iż ma nadzieję, że realizacja ich dojdzie  

do skutku. Powiedział, że okaże się to po pierwszych przetargach – w jaki sposób będą 

wyglądały koszty realizacji zadań, czy firmy będą przystępowały do przetargów, w jakich 

kwotach będą realizowały zadania. Dodał, że również są to rzeczy niepewne i 

nieprzewidywalne.  

Wniósł o przyjęcie Budżetu Gminy Ząbkowice Śląskie na rok 2023 z autopoprawkami, 

które przedstawi Skarbnik Gminy Beata Bedri, a wynikającymi z opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik podziękował 

Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich Marcinowi Orzeszkowi. Przystąpił do rozpatrzenia uchwały 

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 

2023-2042 oraz uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Ząbkowice Śląskie na 2023 

rok. Zaproponował połączenie dwóch projektów uchwał w dyskusji, aby się nie powtarzać. 

Poinformował Wysoką Radę, że projekt uchwały nr 1 i nr 2 uzyskał pozytywne opinie komisji, 

które pracują przy Radzie Miejskiej Ząbkowic Śląskich. Poinformował, że Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, w osobach: Przewodnicząca - Ewa Zarzecka, 

członek - Joanna Radzieja i członek  - Ewa Pudło wydał 3 uchwały: uchwałę nr 15/128/2022, 

uchwałę nr 15/126/2022, jak i również uchwałę 15/127/2022, które uzyskały negatywne opinie.  

Poprosił Skarbnik Gminy Beatę Bedri o zabranie głosu.  

Skarbnik Gminy Beata Bedri przedstawiła ustawę o Regionalnej Izbie Obrachunkowej  

art. 21 punkt 1. Poinformowała, że wydanie przez Izbę  negatywnej opinii o projekcie budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego nie wstrzymuje procedury uchwalania budżetu, jednakże 

organ wykonawczy Jednostki Samorządu Terytorialnego obowiązany jest przed uchwaleniem 

budżetu przedstawić tę opinię organowi stanowiącemu Jednostki Samorządu Terytorialnego 

wraz z odpowiedzią na zawarte w niej zarzuty. Powiedziała, że w związku z tym wnosi  

do projektu budżetu autopoprawki. Następnie odniosła się do uchwały budżetowej twierdząc, 

że punkty 1,2 i 3 nie wymagają odpowiedzi, natomiast punkt 4 dotyczący danych w wieloletniej 

prognozie finansowej w kolumnie - wykonanie 2022 – zostaną  urealnione do przewidywanego 

wykonania 2022 roku w zakresie dochodów i wydatków oraz zostaną uzupełnione dane  

w zakresie przychodów, rozchodów i zadłużenia gminy. Dodała, że po urealnieniu kolumny - 

wydatki 2022 - do wysokości przewidywanego wykonania budżetu na koniec 2022 roku kwota 

wolnych środków, którą Gmina będzie posiadała w dyspozycji wyniesie 1 143 458,55 złoty. 

Odniosła się do punktu 5 dotyczącego wpłat na rzecz Izb Rolniczych zostaną skorygowane  

do wysokości 2% wpływów z podatku rolnego, czyli do kwoty 53 600 złotych. Dodała,  

że w punkcie 6 mylnie dołączony załącznik nr 5 zostanie zastąpiony właściwym dotyczącym 

dochodów i wydatków na zadania realizowane na mocy porozumień z organami administracji 

rządowej w 2023 roku. Odniosła się do punktu 7 § 8, który otrzymuje brzmienie zestawienia 

planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu gminy w wysokości 11 305 500 złoty  

dla sektora finansów publicznych i jednostek spoza sektora finansów publicznych, stanowiący 

załącznik nr 6, 6a i 6b. Następnie odniosła się do punktu 8 § 11, który otrzymuje brzmienie 

określenia dochodów z tytułu opłat pobieranych na podstawie ustawy z dnia 27 kwietnia 2021 

roku, prawo Ochrony Środowiska w wysokości 45 000 złoty oraz wydatki na realizację zadań 

z zakresu Ochrony Środowiska w wysokości 45 000 złoty. Odniosła się do punktu  

9 określonego w § 14 punkcie 2 dotyczącego  projektu uchwały limitu zobowiązań z tytułu 

emitowanych papierów wartościowych wynoszącego 18 000 525 277,67 złoty, w tym  



na finansowanie planowanego deficytu budżetu w wysokości 13 000 894 501,55 złoty. 

Ustosunkowała się do punktu 10, w uchwale budżetowej zostanie zaplanowany wydatek 

odpowiadający dochodom z tytułu dotacji celowej w dziale 600, transport i łączność,  

w rozdziale 613 drogi publiczne i wojewódzkie § 663, a po stronie wydatków w dziale 600, 

rozdziale 613, § 605 w kwocie 300 000 złoty. Poinformowała, że w punkcie 11 obejmującym 

uchwały budżetowej, zostanie zmieniony § 623, który dotyczy dotacji celowej z budżetu  

na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

jednostek nie zaliczanych do sektora finansów publicznych, na § 657 dotyczącego dotacji 

celowej przekazanej z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych 

obiektów zabytkowych jednostkom nie zaliczanych do sektora finansów publicznych. 

Odpowiedziała na uwagi do wieloletniej prognozy finansowej oraz odczytała kolejno punkty. 

Powiedziała, że w punkcie 1 mylnie wstawiona kolumna dla roku 2043 zostanie usunięta,  

a punkt 2 jest stwierdzeniem i nie wymaga wyjaśnień. Dodała, że w punkcie 3, w kolumnie 

wykonanie 2022 wykazane wielkości w kwotach wykonania za 3 kwartał 2022 roku zostaną 

wykazane według przewidywanego wykonania na koniec 2022 roku, natomiast zarzuty  

do punktu 4 w wieloletniej prognozie finansowej są takie same jak do punktu 4 w uchwale 

budżetowej. Dodała, że dane w wieloletniej prognozie finansowej w kolumnie: wykonanie 

2022 stanowią urealnienie do przewidywanego wykonania  2022 roku w zakresie dochodów  

i wydatków budżetu oraz zostaną uzupełnione dane w zakresie przychodów, rozchodów  

i zadłużenia gminy, natomiast po urealnieniu kolumny: wydatki 2022 do wysokości 

przewidywanego wykonania budżetu na koniec 2022 roku kwota wolnych środków, którą 

Gmina będzie posiadała w dyspozycji wyniesie 1 143 458,55 złoty. Następnie odniosła  

się do punktu 5, gdzie w wieloletniej prognozie finansowej wartość ujęta w pozycji 9.4 zostanie 

poprawiona na kwotę 6 655 437, 95 złoty, a wynosiła ona wcześniej 7 00 0925 717,71 złoty. 

Poinformowała, że w punkcie 6 kwoty w latach 2030-2042 w wierszu 3.1 zostaną skorygowane 

do kwot przewidywanych nadwyżek budżetu wykazanych w wierszu 3 – wynik budżetu. 

Ustosunkowała się do punktu 7 pozycji 10.6, w której zostaną wykazane kwoty spłat, o których 

mowa w pozycji 5.1, czyli 4 000 630 776,12 złoty, natomiast w pozycji 5.1 ta kwota jest 

wpisana, tylko nie jest powtórzona w pozycji 10.6, czyli w wieloletniej prognozie finansowej. 

Następnie odniosła się do punktu 8 określonego w załączniku nr 2 dotyczącego wykazu 

przedsięwzięć do wieloletniej prognozy finansowej, gdzie limity zobowiązań dla wszystkich 

przedsięwzięć zostaną skorygowane do sumy wydatków, limitów zaplanowanych dla tych 

przedsięwzięć. Ustosunkowała się do uwag w punkcie 9 odnoszącego się do limitów wydatków 

w 2023 roku dla zadań ujętych w załączniku numer 2 w pozycjach 1, 3, 2, 6 i 1, 3, 2, 8 zostaną 

skorygowane do kwot ujętych w załączniku numer 8, jest to wykaz zadań inwestycyjnych do 

projektu uchwały budżetowej na 2023 rok. Odniosła się do punktu 10 pozycja 4.3.1 zostanie 

uzupełniona o kwotę 1 143 458,55 są to wolne środki, natomiast pozycja 4.1.1 zostanie 

skorygowana do kwoty 13 894 501,55 złoty, a punkt 11 dotyczy stwierdzenia, nie uwagi. 

Dodała, że zarzut w punkcie 12 odnoszący się do wieloletniej prognozy finansowej znowu jest 

taki sam jak w punkcie 4 w uchwale budżetowej. Na koniec odniosła się do punktów 13-17, 

gdzie po skorygowaniu kwoty długów w pozycji 6 oraz wprowadzeniu kwot przypadających 

na dany rok, kwot wyłączeń określonych w artykule 243 ust. 3 ustawy, relacja spłat zobowiązań 

finansowych i wydatków na obsługę długu do planowanych dochodów bieżących 

pomniejszonych o dotacje i środki przeznaczone na cele bieżące, o których mowa w artykule 

243 ustawy o finansach publicznych nie przekracza dopuszczalnego wskaźnika spłaty 

zadłużenia gminy. 

 



Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję nad projektem uchwały nr 1 i nr 2. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Beata Bereźnicka powiedziała, że wypowiedź 

Skarbnik Gminy Beaty Bedri według niej jest niezrozumiała. Zapytała, gdzie to wszystko 

można sprawdzić i porównać. Dodała, że projekt budżetowy został przeczytany  

i przeanalizowany, a teraz okazuję się, że różne punkty się zmieniły, a Radni nic z tego nie 

wiedzą. Oznajmiła, że zmiana tych punktów powinna być poddana następnej analizie. Dodała, 

że Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że budżet w wysokości 35 000 000 

złoty jest przeznaczony na oświatę, a 48 000 000 złoty na inwestycję, zapytała co w takim razie 

z resztą pieniędzy, które nie zostały przedstawione, a chciałaby wiedzieć, ponieważ  

są to poważne zarzuty.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik odpowiedział,  

że w uchwale budżetowej nie są dokonywane zmiany dotyczące wycofania lub dodawania 

jakiejś inwestycji, nie jest również tak, że pieniądze są zabierane z oświaty. Powiedział,  

że to co czytała Skarbnik Gminy Beata Bedri punkt po punkcie to były błędy merytoryczne,  

w których kwoty zostaną skorygowane. Dodał, że nic z budżetu nie jest skreślane, wyrzucane 

bądź zmieniane.  

Poprosił Panią Skarbnik Gminy Beatę Bedri o wypowiedź.  

Skarbnik Gminy Beata Bedri odpowiedziała Radnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

Beacie Bereźnickiej, że od dnia dzisiejszego ma ona 7 dni na wprowadzenie do dokumentów 

autopoprawek i wysłania do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dodała, że w ciągu 7 dni 

dokumenty będą poprawione, uzupełnione i gotowe do wysłania do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poinformował, że wszystkie Komisje Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Głosowania przebiegały w następujący sposób: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 0 głosów „wstrzymujący” 

 

Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego  

Głosowanie komisji: 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” 0 głosów „wstrzymujących się” 

 

Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska  

Głosowanie komisji: 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” 1 głos „wstrzymujący się” 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych  



Głosowanie komisji: 7 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 1 głos „ wstrzymujący się” 

 

Komisja Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami  

Głosowanie komisji: 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” 0 głosów „wstrzymujących się” 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  

Głosowanie komisji: 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” 0 głosów „wstrzymujących się” 

 

Komisja Rewizyjna  

Głosowanie komisji: 4 głosy „za”, 1 głos „przeciw” 0 głosów „ wstrzymujący się” 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 4 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy 

Ząbkowice Śląskie na 2023 rok (projekt nr 2)(Uchwała nr LXXV/467/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poinformował, że wszystkie Komisje Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Głosowania Komisji przebiegały w następujący sposób: 



Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 

głosów „nieważnych” 

 

Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska  

 

Głosowanie komisji: 4 głosów „za”,0 głos „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 

„nieważnych” 

 

Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego  

4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” 0 głosów „wstrzymujących się” 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  

Głosowanie komisji: 4 głosów „za”,0 głos „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 

„nieważnych” 

 

Komisja Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami 

Głosowanie komisji: 4 głosów „za”,0 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 

„nieważnych” 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy  

Głosowanie komisji: 7 głosów „za”,0 głos „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 

„nieważnych” 

 

Komisja Rewizyjna 

Głosowanie komisji: 4 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów 

„nieważnych” 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący”, 0 głosów „nieważnych” 



 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu na cele przewozu uczniów niepełnosprawnych (projekt nr 3) 

(Uchwała nr LXXV/468/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Irena Szewczyk zapytała ile wynosi  najniższa 

stawka za 1 kilometr przebiegu pojazdu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poprosił Kierownika 

Wdziału Edukacji i Spraw Społecznych  Ewę Figzał o wypowiedź.  

 

Kierownik Ewa Figzał odpowiedziała, że wynika to z rozporządzenia Ministra Infrastruktury, 

w sprawie warunków ustalania oraz sposobu dokonywania zwrotu kosztów używania. Dodała, 

że uchwała dotyczyła wysokości kwoty za 1 litr paliwa, a teraz wskaźnik dla samochodu  

o pojemności skokowej silnika na 900 cm3 wynosi 0,9214 złoty, natomiast o pojemności 

powyżej 900 cm3 sięga 0,8358 złoty.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 



Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energie elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Ząbkowice Śląskie 

na lata 2016 – 2031 (projekt nr 4)(Uchwała nr LXXV/469/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Arkadiusz Wilczewski 

zapytał o odstąpienie od strategicznej oceny projektu w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń 

do planu zaopatrzenia w ciepło, energie elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Ząbkowice 

Śląskie na lata 2016 – 2031. Następnie odczytał zapis, że odstąpienie od przeprowadzenia 

strategicznej oceny oddziaływania na środowisko może dotyczyć wyłącznie projektu 

dokumentów stanowiących niewielkie modyfikacje tego projektu. Zapytał czy to dlatego,  

że  nic nie zostało w tej sprawie zrobione albo bardzo niewiele i z tej przyczyny odstąpiono  

od oceny tego planu. 

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć odpowiedział, że jeśli chodzi o dokument dotyczący 

planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe, to jest to aktualizacja 

dokumentu, który już obowiązuje na lata 2016-2031. Dodał, że jest to aktualizacja tegoroczna, 

więc dokonywane są modyfikacje zapisów, które wcześniej zostały przyjęte i nie powodują one 

konieczności procedowania tej oceny. Nadmienił, że to Regionalna Dyrekcja Ochrony 

Środowiska opiniowała ten dokument i na jej podstawie odstąpiono.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Arkadiusz Wilczewski 

zapytał czy odstąpiono bo nic nie zrobiono, czy po prostu istniała taka możliwość. Stwierdził, 

że już 3 lata temu została podjęta uchwała i wprowadzona w życie, zostały również w tym 

czasie zadane pytania jak to będzie ewoluować, jak to będzie kontrolowane; zapytał  

czy coś w związku z tą sprawą się dzieje, czy się nie dzieje. Podał, że po 3 latach  

od wprowadzenia uchwały w życie odstępuje się od strategicznej oceny oddziaływania  

na środowisko dlatego, że jest taka możliwość, zostało to z kimś uzgodnione. Zapytał ponownie 

czy coś zostało zrobione w tym zakresie, jeżeli tak to czemu nie jest to nigdzie wskazane?   

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć wytłumaczył, że jeśli chodzi o dokument - informuje 

on jakie sieci i jakie media są w Gminie Ząbkowice Śląskie. Podał, że zawiera informacje  

z Polskiej Spółki Gazownictwa, z Tauronu, z Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o, jako 

właściciela Sieci Ciepłowniczej. Poinformował, iż mając na uwadze podane informacje  

oraz to, że obecnie wyżej wymienione instytucje nie prowadzą znaczących inwestycji 

wymagających  uzyskania decyzji, a ponadto postąpiła tak Regionalna Dyrekcja Ochrony 

Środowiska, w tym zakresie wszystko powinno być jasne. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Arkadiusz Wilczewski podał, 

że dla niego nic nie jest jasne i podziękował za dyskusję.  



 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz określenia warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ząbkowice Śląskie (projekt nr 5)(Uchwała nr 

LXXV/470/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 



Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz w schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi (projekt nr 6)(Uchwała nr LXXV/471/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

z opłat, jak również trybu ich pobierania (projekt nr 7)(Uchwała nr LXXV/472/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 



Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2022-2025  (projekt nr 8)(Uchwała nr 

LXXV/473/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 



Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ząbkowickiego (projekt nr 9)(Uchwała nr LXXV/474/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

dotyczących zmiany rodzaju urzędowej nazw miejscowości (projekt nr 10)(Uchwała nr 

LXXV/475/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 



 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta  

i gminy na 2022 rok (projekt nr 11)(Uchwała nr LXXV/476/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poinformował,  

że w okresie międzysesyjnym do Biura Rady Miejskiej nie wpłynęła żadna interpelacja  

ani zapytanie. 

Ad. pkt. 8. Wolne wnioski i informacje.  



Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Irena Szewczyk poprosiła, aby wszyscy członkowie 

Rady Miejskiej zostali chwilę po posiedzeniu, aby mogła rozdać kalendarze na rok 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik złożył wszystkim członkom posiedzenia 

oraz za ich pośrednictwem ich rodzinom życzenia bożonarodzeniowe.   

Ad. pkt. 11. Zakończenie obrad. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik zamknął LXXV Sesję Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich VIII kadencji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

(-) Andrzej Dominik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Marta Kurpiel-Tokaruk Podinsp. ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy 


